
	
	
Dagsorden	til	bestyrelsesmødet	d.	24/11	2022	kl.	16.00	i	NPTC.	Vesterhavsgade	
168	Vorupør.	
Til	stede,	Peer,	Lisbeth,	Vagn,	Lene,	Mia,	Svend	Aage,	Karsten,	Jens,	Cathrine	og	
Mads	og	Lone	
Afbud	fra	Sessan	og	Jytte.	
	
1:	Godkendelse	af	udsendt	dagsorden.	
Punkt	7	udgår.	I	stedet	kommer	punkt	om	kulturelt	samråd.	
	
2:	Godkendelse	af	referat	fra	bestyrelsesmødet	d	3/8	2022.	
Referatet	efterlyses!	
Til	referent:	Husk	referat	på	npthy.dk	næste	gang.		
	
	
3:	Orientering	fra	formanden.	
	
Mads	(med	input	fra	Mia):	Infotrailer	udsmykning.	Kortet	bevares.	Plakater	er	
taget	ned.	Ikoner	på	kortet	trækkes	ud	til	side.	Fotos	af	fire	største	besøgssteder.	
Peer	fælder	birketræer	til	brug	i	udsmykningen.	Formål:	Hænge	ting	på.	Billeder	
på	bagvæggen	i	træramme.	Billeder	med	frivillige.	Korte	citater.	Stor	skrift.	I	
Hanstholm	er	der	lavet	et	årshjul	til	udstillingen.	Den	model	adopteres	til	trailer.	
På	klapdørens	inderside	skal	der	være	trane-foto.	Stadig	penge	til	overs.	Der	
tænkes	i	varmeanlæg.	Plus	nødhjælps-kasse.	Tænk	over	noget,	der	kunne	være	
fedt	at	have.	Måske	et	batteri.	
Gerne	et	lille	bord	og	et	par	stole.	
	
Udflugt:	Masser	af	ros	til	arrangørerne.	Dejlig	tur	bortset	fra	en	del	fik	corona	på	
vejen.	
Cathrine:	Vi	har	fået	enormt	meget	ros	–	givet	videre	til	bestyrelsen.	
Lene:	Der	kunne	have	været	noget	fælles	om	aftenen.	Det	ku'	vi	tænke	på	næste	
gang.		
Økonomi	er	godkendt.		
	
Mads/Rådsmøde:	Trædestensprojekter	ved	at	være	i	mål:	Hanstholm	
Vildtreservat,	Svaneholmhus	og	Stenbjerg	Landingsplads.	



Nationalparkplan	færdigbehandlet	og	godkendt.	
De	Minimis-problemet	(EU-forordning)	ved	at	være	løst.	Man	kan	gå	i	gang	med	
større	projekter	med	lodsejere,	idet	de	nu	kan	opnå	erstatning	for	afgivet	jord.	
Cat:	Vi	er	ikke	en	del	af	den	forordning.	Grønslets	rende	har	ventet.	
Else	har	orienteret	om	forvaltningsplan,	NNP	Hanstholm.		
Nyt	rådsmøde	29.	november.	Rekruttering	af	frivillige	er	på	dagsordenen.	Både	
råd	og	bestyrelse	vil	selv	være	aktive.	
	
Koncert	med	Steffen	Brandt	(Niels	Holmgaard).	Det	bliver	først	til	foråret.	
Tilskud	fra	Thisted	Forsikring.	
	
Ihærdige	sjæle	har	fjernet	lysesiv	hos	Karsten	Hansen.	
	
	
4:	Orientering	fra	kassereren.	
Kassebeholdning	på	knap	28.000	–	heraf	7000	til	koncerten.	
Vi	har	det	bedre	end	budget.	Billigere	at	holde	bestyrelsesmøde	her	i	NP	centret.		
Der	skal	indkøbes	en	ny	lås	til	info-trailer.	
	
5:	Orientering	fra	aktiviteterne.	
Peer:	Gå	i	gang	er	afsluttet.		
Jeg	synes,	vi	fortsætter.	Lisbeth	–	godt	der	ikke	fortælles	så	meget.	
Vagn:	Det	er	meget	forskelligt.	Nogle	vil	gerne	gå	stærkere,	andre	vil	have	mere	
fortælling.	Balancen	er	god.		
Cat:	Tænk	på	rekrutteringsmulighed.	
Jens:	Måske	finde	alternative	ruter.	
Fordeling	af	turene	til	foråret.	
Det	er	i	orden	ikke	at	deltage	som	turleder,	hvis	man	er	"hængt	op".	
Lene:	Stenbjerg:	Stil,	ånd	og	æstetik	skal	passe	her.	Ét	stort	rum,	styr	på	kaos.		
Teamet:	Det	kører	faktisk.	Vagter	på	to	timer.	Fungerer	fint.	
Her	i	NPT	Centret	arbejder	man	stadig	med	at	få	filmen	til	at	fungere.	
Frivillige	har	fokus	på	"noget	til	børn	i	3-8	års	alderen".	Naturfortællinger	på	
app.		
Lidt	problematisk	at	få	vagter	dækket.	Men	de	bliver	dækket.	Sommetider	kun	
én	på	vagt,	men	det	går,	fordi	hver	vagt	kun	er	på	to	timer.	Konstatering:	Nogle	
reagerer	bedst	på	opfordring.		
Jens:	I	Lodbjerg	fik	vi	lukket	med	blandede	følelser.	Fyrværter	har	haft	god	
sæson.	Kaffestue	måtte	lukke	før	tid.		
Vi	kommer	fra	en	pionertid,	nu	er	vi	i	driftsfasen.	Motivation?	
Vi	ville	gerne	gøre	mere	end	vi	gør.	MÅSKE	kortere	sæson.	Flere	formidlere.	
Male-projekt.	”Male	i	og	med	–	landskabet	mod	vest”	Vi	brugte	ikke	alle	penge.	
Finn	Have	er	glad	–	nok	i	kontakt	med	100	mennesker.		Der	kommer	udstilling	
på	Heltborg	til	foråret.		
Forpladsen	–	det	trækker	ud.	Fredninger/godkendelser.	Det	tager	måske	et	år.	



Forslag:	Infotrailer	kunne	stå	på	forpladsen	og	være	en	base	for	formidlere.	
Måske	noget	vi	prøver.	Else	skal	spørges.	
Mia:	Forslag	om	flyer	i	tidsskrift	til	Museets	Venner.	Jens	spørger.	
	
	
6:	Nyt	fra	sekretariatet.	
Cathrine:	Ingen	"juletræer"	(fyrretræer)	fra	Nationalparken	i	år.	Officielt:	årsag:	
der	er	ikke	et	passende	areal.		
Uofficielt:	Brok	fra	juletræsproducenter.		
Naturmødet	til	maj:	Man	skal	melde	ind,	hvad	vi	vil	være	med	i.	Vi	har	valgt	at	
have	fælles	stand	med	de	andre	nationalparker.	Vi	vil	sørge	for	at	have	
arrangementer	i	standen.		
Børneformidling:	Aktivitetshæfte	på	24	sider	(4	til	9årige).	Sælges.	
"Natureventyr"	laver	også	app	(gratis).	En	rute	starter	fem	meter	herfra.	Fem	
ruter	er	skrevet.	Hanstholm	Fyr,	Skovlegepladsen,	Thagaards	Plantage,	
Nationalparkcenter	Thy	og	Lodbjerg	Fyr.	Laves	færdigt	inden	juleferien.	
Lanceres	i	forbindelse	med	vinterferien.	Dansk	podcast-version.	
Oversættes	til	engelsk	og	tysk.		
I	centret:	To	moduler	til	mindre	børn:	Sansekasse	(efter	sæson,	kan	skiftes	ud	af	
frivillige).	Lille	bord	med	magnetplade	(simpel	version	af	landskabsmodellen).	
22	forskellige	magneter.		
Mia	knokler	med	ny	udgave	af	Nord	og	Syd-folder:	Én	samlet	folder.	(Før	nytår).	
Cathrine	og	Katrine	laver	folder	til	Stenbjerg	(Kultursløjfen)	og	Vorupør-stien	
(sammen	med	lokalt	projekt).			
Udstilling	i	Hanstholm	–	den	behøves	ikke	at	blive	bemandet.		
Mia:	Update:	Tegninger,	vi	er	langt.	Indhold	og	elementer.	Afslutningen	på	
Trædestensprojektet	er	udsat	til	uge	7.	(færdigt).	Det	kommer	til	at	handle	om	
Hanstholm	Vildtreservat	plus	kulturhistorie	om	fyret.	Der	er	julemarked	3.	dec.	
Der	er	vist	en	syv	stykker,	der	er	interesserede.		
Ny	leder	af	Hanstholm	Fyr	er	ansat.	Finn	Jorsal	er	ny	formand.	
Workshop:	I	sommer	-rigtig	god	stemning.		
	
	
OBS:	til	næste	bestyrelsesmøde	bør	vi	drøfte	ny	struktur	i	forhold	til	de	grupper,	
der	vælger	repræsentanter	til	bestyrelsen	(Tjek	vedtægter!)	
	
	
	
7:	Skal	vi	være	medudgiver/løftestang	af	Guidebog	om	Nationalparken,				
						udarbejdet	af	Lone	Lærke?	Fremlægges	af	Lone.	UDGÅET	
	
Nyt	punkt	7:	Kulturelt	Samråd	har	henvendt	sig	med	forespørgsel.	Vil	Lodbjerg	
Fyr	være	med?	Det	koster	400	kroner	årligt	at	være	med	i	rådet.		



Jens:	Jeg	er	lidt	i	tvivl	om,	hvad	det	er	for	noget.	Flere	af	os	tvivler,	om	det	giver	
mening.	Karsten:	Hvis…		så	skal	det	være	kulturen	i	NPthy,	der	er	repræsenteret.		
Jens	tjekker	Kulturelt	Samråd	ud	og	finder	ud	af,	om	det	giver	mening.	
	
	
	
8:	Rapport	af	Lone	Lærke	om	sit	arbejde	som	medlem	af				
					projektgruppen/styregruppe	for	”Naturnationalpark	Hanstholm.”	
Det	er	et	spændende	arbejde.	Der	har	været	tre	møder	i	projektgruppen	–	og	en	
hel	del	bilaterale	møder	med	interessentgrupper.	Der	har	også	været	udflugt	til	
Stråsø	Plantage.	Naturstyrelsen	Thy	er	meget	lydhør.	Det	seneste	nye	er,	at	der	
er	tegnet	et	kort	over,	hvor	hegnslinjen	potentielt	kan	være.	Denne	skitse	tager	i	
høj	grad	hensyn	til	de	ønsker,	der	er	kommet	fra	ryttere,	naboer	og	andre	
brugere	af	Tved	Klitplantage.	Intet	er	dog	lagt	fast	endnu.	I	øjeblikket	ligger	
projektet	forholdsvis	stille,	og	der	er	ingen	udadvendt	aktivitet,	før	vi	får	en	ny	
regering	og	eventuelt	en	ny	miljøminister.	Det	bliver	spændende	at	se,	om	
regeringsdannelsen	får	nogen	betydning	for	naturnationalparkerne.	
	
9:	Fastsættelse	af	dato	for	generalforsamlingen	i	2023,	samt	finde	emner	som		
					Foredragsholder/oplægsholder.	1.	marts	kl.	19.00.	Bestyrelsen	møder	ind	
kl17.00,	til	klargøring	af	mødelokalet	og	spise	et	let	måltid	sammen	inden	
generalforsamlingen.	Forslag	til	oplægsholder:	Henrik	Olsen,	projektleder	for	
Naturnationalpark	Hanstholm	-	i	Naturstyrelsen	Thy.			Lone	spørger	ham.		
(NB:	Ved	udsendelse	af	dette	referat	er	det	afklaret,	at	Henrik	Olsen	meget	gerne	
vil	komme	til	generalforsamlingen.	Dejligt.).	
	
	
10:	Næste	mødedato:	Onsdag	d.	8/2	kl.	16.00	på	NPCT.		
	
11:	Eventuelt.	
Cathrine:	Mail	fra	Charlotte.	Dilemma.	Frivilligkoordinering.	Tilgodese	dem,	der	
laver	meget.	Fravælge	dem,	der	ikke	laver	noget,	når	der	inviteres	til	særlige	
arrangementer/events	for	frivillige.	Vi	sætter	det	på	næste	gang.		
Nytårskur:	Det	er	Nationalpark	Thy	Venner,	der	står	for	det.	Sammen	med	
Nationalpark	Thy.		
Årsberetning,	et	lille	glas,	jubilarer.	
Studietur??		
	
	
																																								For	referatet/Lone	Lærke	–	med	supervision	af	Mads	😊	
	
	


